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اکثریت شورا قانع شدند
واکنش اعضای پارلمان شهری به جلسه دیروز چه بود؟

چهارشنبه  چهارشنبه  1616 آبان  آبان 14031403- شماره  - شماره  92489248
برگزاری یادواره شهدای دانش آموز تهران بزرگ

سیدعلی یزدی خواه، رئیس مجمع نمایندگان استان تهران:  یادواره شهدای دانش آموز تهران بزرگ با محور 
شهیدان حسین فهمیده و محمدالدوره در موزه ملی انقلاب اسلامی و دفاع مقدس برگزار شد. در جهان هر 

جنگی که رخ می دهد، آمریکا در آن دخالت می کند. برای همین ما از شعار مرگ بر آمریکا کوتاه نمی آییم.

ساخت تجهیزات شناسایی مواد خطرناک  در آتش نشانی
قدرت الله محمدی، مدیرعامل سازمان آتش نشانی  : با توجه به   نیاز خودرو و تجهیزات شناسایی مواد خطرناک 
در سازمان آتش نشانی تهران، این خودرو به همراه تجهیزات کامل در آتش نشانی تهران ساخته و مونتاژ شده 
است. خودروی شناسایی مواد خطرناک تاکنون در ۵کشور خاص  دارای تکنولوژی مربوطه  تولید شده است.

گروه شهرینگاه

صفحه آرا: مهرداد هاشمیان

شفاف سازی  برای اذهان عمومی 
علیرضا نادعلی، سخنگوی شورای اسلامی  تهران:  

در این جلســه قدری فهــم دوطرف )شــورا و 
شهرداری( نسبت به موضوعات بیشتر شد. 
از طرفی سؤالات امکان پاسخگویی بیشتر 
را فراهم آورد و شفاف ســازی  بــرای افکار 
عمومی و رسانه ها صورت گرفت. اعضا روی 

برخی موارد تأکید داشتند تا ابهامات برطرف 
شود و شــهردار تهران هم پاســخ هایی را برای رفع 

ابهامات ارائه دادند. البته موضوعاتــی هم بود که مقرر 
شد تا معاونان پیگیری و مدارک و اسناد را بررسی و به 
کمیسیون ها ارائه دهند تا نتیجه بهتری حاصل شود. در 
واقع این حضور و ارائه توضیحات شــهردار تهران سبب 
شفاف سازی  مواردی برای اذهان عمومی و نمایندگان 

مردم در شورای شهر تهران شد.

 شورا جای عدد ضرب کردن نیست 
احمد صادقی، رئیس شورای اسلامی استان تهران و 

عضو  شورای اسلامی  تهران: 
بخش زیادی از مواردی که در جلسه  مطرح 
شد، به دلیل نداشتن آگاهی بود. بسیاری از 
این موارد را اعضا می توانستند با پیگیری 
از شــهرداری و پیگیری در کمیسیون ها 

حل وفصل کنند. شورا جای عدد ضرب کردن 
نیست. وقت صحن باید برای تصویب مصوباتی سپری 

شود که نیاز شهر است. به عنوان مثال تعداد زیادی طرح 
و لایحه باقی مانده و پرونده باغ ها باید بررسی شود؛ اما 
دیدیم که در صحن شــورا موارد دیگری مطرح شد. در 
زمینه پاســخ شــهردار تهران هم قانون این موضوع را 
تکلیف کرده و شهردار پاسخگو بود، شفاف سازی  صورت 

گرفت و پاسخ ها قانع کننده بود. 

 تکلیف مسکن مشخص شد
 سیداحمد علوی، رئیس کمیته گردشگری شورای 

اسلامی  تهران:
سؤال های مطرح شــده در صحن شورا توسط 
اعضا طبیعی است و دلیلش ابهامی است که 
برایشان ایجاد می شود. گاهی هم در کمیسیون 
این ابهام شــکل می گیرد. بنابراین باید در گام 

نخست اعلام کنند که قانع شده اند یا نه؟ به نظرم 
حضور شهردار تهران و پاسخ هایشــان باعث شفاف سازی  
به ویژه در حوزه مسکن شد. پاسخ ها نشــان داد که اتفاقات 
خوبی  در حوزه مسکن افتاده است و در قالب همین پرسش و 
پاسخ ها متوجه شدیم  چه میزان مجوز صادر شده و چه میزان 
به اجرا رسیده است. در زمینه حوزه حمل ونقل  عمومی هم 
به نظرم این پرسش و پاسخ به شهرداری هم کمک می کند. 

در واقع پرسش و پاسخ ها مانع کار نیست.

 شهردار توضیحات  لازم را ارائه  داد
  حجت الا ســلام محمد آقامیری، رئیس کمیته 

عمران  شورای اسلامی  تهران: 
 معتقدم شــهرداری بیش از توقع در حوزه 
مسکن فعالیت داشته اســت. چون وارد 
فضای قرارگاه مسکن شده است درحالی که 
می توانست در این حوزه ورود نداشته باشد. 

در واقع شهرداری در حوزه مسکن تسهیل گر 
بوده و پیگیری لازم را انجام داده اســت. همچنین در 
زمین های بدون استفاده براســاس کمیسیون ماده۵ 
بارگذاری مسکن کرده است تا به دولت کمک کند. اگر 
این میان پروانه ای هم صادر نشــده، گاه دلیلش وجود 
املاک معارض بوده است. در حوزه حمل ونقل هم مشکل 
خاصی نبوده و شهردار تهران توضیحات لازم را دادند و 

در این زمینه قانع شدم.

 میان اعضا و شهردار  مشکل شخصی  وجود ندارد

سیدجعفر تشکری  هاشــمی، رئیس کمیسیون 

عمران و حمل ونقل  شورای اسلامی  تهران:

امیدوار هســتیم با اقدامات بعدی مشکلات 

رفع شوند و شهردار تهران در عمل نسبت به 

رفع اشکالات اقدام کند تا رویه های ناصواب 

اصلاح شوند. اقدام بعدی به شرایط بسیاری 

بســتگی دارد، با توجه به بار حقوقی جلســه 

سؤال از شهردار، رئیس شورای شهر اقدامات مناسب را 

انجام خواهد داد. میان اعضا و شهردار تهران هیچ مشکل 

شخصی وجود ندارد، تمام تلاش ما حل مشکلات شهر 

و شــهروندان تهران اســت، پای حقوق مردم پایتخت 

ایستاده ایم و آن را تبدیل به خصومت شخصی نمی کنیم. 

به همین دلیل روبوسی و خوش وبش آخر جلسه انجام 
شد.

 تیر آخر را اول نزنیم
پرویز سروری، نایب رئیس  شورای اسلامی  تهران: 

اساسا معتقدم که طرح سؤالات در شورا باید با رعایت همه جوانب انجام می شد. درست است که سؤال، 
تذکر، استیضاح، تحقیق و تفحص ابزار نمایندگان است، ولی هر چیز خوبی را وقتی بد استفاده کنیم، 
اثرش لزوما خوب نخواهد بود. در شرایطی که کشور در چالشی بسیار جدی با رژیم صهیونیستی به سر 
می برد و منطقه بسیار نامتعادل است، نیاز امروز کشور بیش از هر چیز به ثبات و تنش زدایی و آرامش 
اســت؛ ازاین رو طرح موضوعاتی که خیلی ســودی برای مردم هم ندارد درست نیست. مثلا موضوع 
ساخت مسکن طرح شد که جزو وظایف شهرداری نیست. شهرداری گفته است من به دولت کمک   و 
تلاش می کنم فرایند پیچیده و طولانی دریافت تسهیلات را کاهش دهم و این وظیفه را هم به درستی 
انجام داده اســت. الان طرح این موضوع چقدر در نگاه مردم مهم بود کــه در زمانی که در زدوخورد با 

صهیونیست ها هستیم و مردم به شدت نیازمند آرامش در همه ارکان نظام هستند، طرح شد؟ 

 برداشتم این است که اکثریت شورا پاسخ شهردار را پذیرفتند 

محمد آخوندی، رئیس کمیسیون برنامه و بودجه  شورای اسلامی  تهران:

به نظر من سؤال اول درباره ساخت مسکن اصلا وارد نبود؛ چون ساخت مسکن جزو وظایف قانونی شهرداری 

نیست و شهرداری برای کمک آمده بود. در مورد ســؤال دوم هم توضیحات زاکانی کاملا قانع کننده بود. 

درعین حال ایشان پذیرفتند که ممکن اســت در جاهایی در اجرا ایراداتی وجود داشته باشد، به معاونت 

حمل ونقل دستور دادند که بررســی کند و اگر ایراد دوستان درست باشــد، حل وفصل شود. با توجه به 

صحبت های آخر جلسه آقای تشکری  برداشت من این است که آقای تشــکری هم قانع شدند. درواقع؛ 

سؤال کننده باید قانع شود، و اگر قانع نشده بود باید اعلام می کرد و رأی گیری می شد. برداشت من از صحن 
این بود که اکثریت شورا پذیرفتند که پاسخ شهردار قانع کننده بود. 

 دلیل تذکرها، بی اطلاعی است
ناصر امانی، عضو کمیسیون برنامه و بودجه  شورای اسلامی  تهران:

همان روزهای اول انتخاب شهردار در یک جلسه هم اندیشی به ایشان گفتم که در هر شهری تعامل شورا 
و شهرداری می تواند 3شکل داشته باشد. اول حداکثری، دوم حداقلی و سوم تعامل براساس قانون. بهترین 
راهکار تعامل براساس قانون است. از طرفی شهرداری هر شهر باید کاملا تابع مصوبات شورای اسلامی شهری 
باشد که در آن قرار دارد؛ وظایف شورا هم در قانون تعریف شده است. شورا در همه مسائل مربوط به فعالیت های 
شهرداری حق نظارت، سؤال، استیضاح و... دارد. از طرفی شورا به ویژه در حوزه های مربوط به مسائل مالی 
شهرداری هر شهر به صراحت قانونی مسئولیت دارد. قراردادها، مزایده ها، مناقصه ها باید با نظارت و حضور 
شورای شهر اتفاق بیفتد. به اعتقاد من اگر شهرداری در تهران این را می پذیرفت که شورا نهاد ناظر بر او است 
و باید پاسخگوی اعضای شورا باشد، کار به اینجا  کشیده نمی شد که در این دوره سؤال پنجم از شهرداری 
پرسیده شود. به عنوان مثال، درباره قرارگاه مسکن از نخستین روزها در شورا تذکر دادیم. گفتیم که شهرداری 
قرار نیست در ساخت مسکن دخالت کند. حال شهردار تهران پس از ۲سال ونیم که گفته بود هرسال ۱۸۰هزار 
واحد مسکونی در تهران تولید می کنیم، در جلسه اخیر اعلام کرد که قرار نیست مسکن بسازیم و این کار را 
کسانی که با آنها تفاهمنامه امضا کردیم، انجام می دهند؛ چون ما مسئول ساخت مسکن نیستیم؛ بلکه وزارت 
راه  و شهرسازی مسئول این کار است. قبلا تذکر دلسوزانه اعضای شورا هم همین بود که اگر شهرداری مسئول 
ساخت مسکن نیست چرا قول می دهد. اگر به این تذکر توجه می کردند نیازی به حضور در صحن شورا و پاسخ 
به سؤال هم نبود. در شرایط فعلی تعامل   با شورا حداقلی است؛ زیرا از خیلی چیزها اطلاعی نداریم. وقتی اطلاع 

نداریم ناچار از تذکر هستیم و وقتی به تذکر توجه نشود، ناچار هستیم سؤال کنیم.

 تعامل سازنده میان شورا و شهرداری ضروری است
زهرا شمس احسان، رئیس کمیته ورزش شورای اسلامی   تهران:

شورای اسلامی شهر به عنوان یکی از ارکان مهم مدیریت شهری ایفای نقش می کند. این شورا دارای وظایف 
کلیدی است که شامل سیاستگذاری بموقع و هوشمندانه، نظارت بر عملکرد شهرداری و تصویب بودجه و 
برنامه های شهری است. همزمان، شهرداری نیز موظف است مصوبات شورای شهر را به مرحله اجرا درآورد و 
پاسخگوی سیاست ها و تصمیمات این نهاد باشد. در این راستا، اگر اعضای شورا به عنوان نمایندگان شهروندان، 
تذکرات، سؤالات و موارد دیگری را مطرح کنند، این امر در جهت بهبود شرایط، کاهش مشکلات و کاستی ها، 
ارتقای خدمات شهری و در نهایت افزایش رضایت شهروندان است. بنابراین همکاری و تعامل سازنده میان 
شورای اسلامی شهر و شهرداری امری ضروری است تا بتوان در مسیر ارتقای کیفیت زندگی شهروندان گام 

برداشت. این همکاری و تعامل باید با ادبیات تخصصی و حرفه ای مدیریت شهری همراه باشد.

   امیدوارم تعامل بین شورا و شهرداری بیشتر شود 
معتقدم جلسه خوبی بود و هم اعضای شورا و هم اعضای شهرداری و به ویژه شهردار تهران موضوعات خوبی 
را مطرح کردند و  اکثریت اعضای شورای شهر با توضیحات شهردار قانع شدند. امیدوارم که این روند تعامل 
بین شورا و شهرداری بیشتر شود و شاهد نتایج خدمات بسیار خوب و تلاش های این 3سال باشیم و موجبات 
رضایتمندی مردم فراهم شود. نتیجه تلاش سه ساله مان به گمرک رسیده و حتی محموله اول اتوبوس ها 
و خودروها از گمرک خارج شده و محموله های دیگر هم در راه است. ان شاءلله با تقویت ناوگان حمل ونقل 
عمومی سال خیلی خوبی را در موضوع هوای پاک برای مردم تهران رقم بزنیم. اساسا استمرار و قوام خدمت 
به مردم در تعامل بسیار جدی و مؤثر بین شورا و شهرداری شکل می گیرد؛ چراکه شهردار را شورا انتخاب 
کرده است. نباید برای هر موضوعی مدیریت شهری متزلزل شود؛ چراکه این تزلزل در بدنه مدیریت شهری 
گســترش پیدا می کند و به مردم منتقل   و نحوه خدمت رسانی به شدت با مشکل مواجه می شود. یکی از 
مشکلاتی که در شوراهای شهر در نقاط مختلف کشور داریم، همین بی ثباتی مدیریت شهری است که 

به واسطه بی ثباتی در تصمیمات شوراهای شهر به وجود آمده است.

   شورا و شهرداری قابل تفکیک نیست 
مدیریت شهری متشکل از شورای شهر و شــهرداری برآمده از شوراست. شورای شهر شهردار را انتخاب 
می کند و به تبع آن شهردار هم مدیران شهری را برمی گزیند، و به نظر من این دو قابل تفکیک نیست. یکی 
وظیفه سیاستگذاری و ریل گذاری و دیگری وظیفه اجرا دارد. کسی که در اجرا هست طبعا کارش سخت 
است و پیچیدگی های خودش را دارد؛ چراکه در طول زمان ممکن است شرایط تغییر کند و دراین صورت 
کار اجرایی سخت تر هم خواهد شد و در برخی موارد ممکن است همراه با نارسایی ها و محدودیت هایی باشد؛ 
ولی ما باید مشکلات را درک و کمک کنیم  و اگر احساس می کنیم مسیر اشتباهی طی می شود، تذکر دهیم. 
باید دقت کنیم که از جایگاه شورا برای مچ گیری، امتیازگیری، کارشکنی و سنگ اندازی در کار مدیریت 
اجرایی استفاده نکنیم. برخی از مواردی که در شورا مطرح می شود به نظر من به عنوان عضو شورا قابلیت 
این را دارد که در جلساتی طرح و حل شود  و نیاز به طرح در صحن شورا نیست؛ مخصوصا در این شرایط که 
باید به مردم امید بدهیم. الان زمانی است که باید به نتایج کارهای سه ساله مان برسیم. نباید به جای اینکه 
کارها را به نتیجه برسانیم و کام مردم را شیرین کنیم،  با برخی ایرادگیری های غلط کام مردم را تلخ کنیم. 
همانطور که شهرداری باید در مورد عملکردش پاسخگو باشد، حتما ما هم باید در پیشگاه خدا و مردم درباره 
عملکردمان پاسخگو باشیم. یک نطق، یک نظر، یک مصاحبه، یک توییت اگر اشتباه باشد، ما باید پاسخگو 
باشیم. همه دوستانم را در شــورا به حفظ وحدت و همدلی دعوت می کنم و می خواهم اگر ایرادی در کار 

شهرداری می بینند، آن را فوری رسانه ای نکنند.

 از پاسخ های شهردار قانع شدم
نرگس معدنی پور، رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی  شورای اسلامی  تهران:

تلاش شهردار محترم تهران این بود به سؤالاتی که مطرح شده پاسخ دهند و مجددا  به ابهاماتی که در 
پاسخگویی شان وجود داشت، پاسخ دادند. شهردار تهران سعی کردند که برای هر سؤال و ابهامی که 
وجود داشت، پاسخ مناسبی را ارائه  دهند و اگر تذکری بود حتما دوستان دوباره مطرح می کردند. من 
به عنوان یکی از اعضای شورای شهر از پاسخ های شهردار تهران قانع شدم. مدیریت شهری یعنی شورا 
و شهرداری و این دو در کنار هم، مدیریت شهری را تشکیل می دهند و اگر بخواهیم در حوزه مدیریت 
شهری موفق عمل کنیم، قطعاً شورا و شهرداری باید تعامل خوبی با هم داشته باشند؛ شورا در حوزه 
سیاستگذاری باید نقش آفرینی کند و شهرداری در حوزه اجرای آن سیاست ها. قطعا این مهم وقتی 
محقق می شود که همکاری و تعامل دو سویه ای داشــته باشند. قاعدتا موفقیت شهرداری در حوزه 
مدیریت شهری به این بستگی دارد که با شورا تعامل بسیار خوبی داشته باشد، همکاری و کمک کند 

و همزمان نظارت دقیقی بر نحوه هزینه کرد و بودجه شهرداری هم داشته باشد.

 همچنان در انتظار پاسخ هستیم
مهدی اقراریان، رئیس کمیته نظارت و حقوقی شورای 

اسلامی   تهران:
از پاســخ های دکتر زاکانی قانع نشــدم. به صراحت عرض 
می کنم، ســؤال کنندگان از آقای زاکانی در شــرایط بسیار 
خاصی قرار داشــتند و حتی برای طرح ســؤال خودشان 
با چالش مواجه شــدند. از ســوی دیگر، صحن شورا برای 
ایشان آماده بود تا بتوانند به راحتی حرف هایشان را بزنند. 
امیدواریم پس از این اتفاق شــاهد یک پــروژه تخریب از 
سوی رسانه ها علیه کسانی نباشیم که امروز از آقای زاکانی 

سؤال کردند. به هرحال در ادوار گذشته 
شاهد بودیم هرگاه بخشــی از اعضای 

شورای شــهر و نمایندگان مردم وارد یک 
ســؤال یا تذکر شــدند، رســانه هایی عملیات و پروژه های 
تخریب خودشــان را در فضای مجازی علیه منتقدان آغاز 
کردند. ما کمــاکان در انتظار دریافت پاســخ به تذکراتی 
هســتیم که به شــهردار تهران داده ایم. امیدواریم پس از 
گذشــت  ۴ماه، حداقل به تذکری کــه درخصوص ادعای 
 آقای زاکانی مبنی بر ۱3میلیارد یورو تفاهمنامه داده بودم، 

پاسخ داده شود.

  بخش زیادی از شورا قانع شدند 
میثم مظفر، رئیس کمیته بودجه و نظارت مالی شورای 

اسلامی   تهران: 
درباره عملی نشدن وعده ســاخت واحدهای مسکونی از منظر 
بخش قابل توجهی از اعضا، پاسخ شهردار قانع کننده بود. شهرداری 
نقش تسهیل گری دارد و باید در بخش صدور مجوز احداث بنا و 
ایجاد شرایط متناسب با طرح تفصیلی، اصول و قواعد شهرسازی و 
سرانه های هفت گانه خدماتی فعال باشد؛ و البته در این میان با این 
نگاه که بتواند برای تامین مسکن پرسنل خودش ارزش افزوده ای 
ایجاد کند، قدم برمی دارد. ما در جریان هستیم که برای مسکن 
پرسنل آتش نشانی پروژه بزرگی را در منطقه۲۱ آغاز کرده اند و 
شهرداری در مناطق دیگر نیز پروژه های دیگری را کلید زده  که 
حجم آن به بیش از ۲۰۰هزار مسکن می رسد. چیزی که از حد 
توان شهرداری خارج بوده، عملی شده و حالا سایر  نهادهای دولتی 
باید وارد کارزار شوند و در تولید مسکن وظیفه خود را انجام دهند. 
همکار ما در شورای شهر سؤالی از شهردار مطرح کرد؛ درحالی که 
این بخش اساســا مربوط به وظایف و مسئولیت های شهرداری 
تهران نیست. عهده دار اصلی این امر نهاد دیگری است. در دوران 
شهرداری آقای قالیباف هم اگر اقدامی در بخش پرسنل صورت 

گرفت،  شــهرداری تخفیفاتی بــرای صدور 
پروانه قائل شــد و زمینی به قیمت مناسب به 

پرسنل داد؛ ولی کار اجرایی با پیمانکار خصوصی بود و شرکت های 
تعاونی کار را انجام دادند. در عملیات عمرانی و احداث، مسئولیتی 
برعهده شهرداری تهران نیست.  در زمینه ون ها نیز شهردار تهران 
استناد کردند که تا چند روز گذشته مدیریت شهری مالکیت این 
ون ها را نداشت که بتواند آنها را در اختیار بخش حمل ونقل شهری 
بگذارد. مشخص شد منع شهرداری از طرف نهاد دیگری بوده و 
شهرداری 3۰درصد مبلغ ۶۹۰ون را پرداخت کرده و ۷۰درصد 
را باید وزارت کشور بدهد؛ اما پس از اتفاقاتی که در عرصه دولت 
افتاد و رئیس جمهورمان شهید شــدند، دولت جدید اعلام کرد 
هنوز امکان پرداخت ۷۰درصد مبلغ ون ها را ندارد و به تازگی به 
این نتیجه رســیده که حدود ۲۵۰ون تحویل شده، معادل پول 
پرداختی شهرداری است و این نهاد حالا مالک ون ها تلقی می شود. 
بدین ترتیب پس از تعیین تکلیف مالکیت ون ها، شهرداری می تواند 
آنها را به شرکت های حمل ونقلی تحویل دهد تا تاکسیرانان با شوق 
خدمت به صورت بهینه کار را انجام دهند. به این ترتیب دغدغه های 
اعضای شورا تا حدود زیادی مرتفع شــده و با همکاری می توان 

مسائل را حل کرد.

 اقدامات شهرداری باعث مدیریت بازار مسکن شده است 
مهــدی بابایی، نایب رئیس کمیســیون ســلامت، 

محیط زیست و خدمات شهری  شورای اسلامی  تهران: 
جواب ها بسیار کامل بود و مانند شهردار تهران معتقدم که ما 
هیچ وظیفه ای برای ساخت مســکن در برنامه چهارم نداریم. 
همچنین بودجه۱۴۰3 را به شــهرداری تفویــض نکرده ایم 
و نمی توانیم ایشــان را به پاســخگویی الزام کنیم. ایشان هم  
توضیح دادند که وظیفه شهرداری تسهیلگری بوده که به نظر 
من شهرداری در حوزه تسهیلگری موفق بوده است و همین 
تسهیلگری باعث شده تا شاهد صدور جواز تخریب و نوسازی 
در تهران باشیم. از طرفی افتتاح پروژه ها باعث مدیریت روانی 
بازار مسکن در تهران شده اســت. همچنین در یکی دو سال 
اخیر رشد جهشی در قیمت مسکن نداشته ایم. برای نمونه در 
یکی دو ماه اخیر رشد ۲۰درصدی قیمت ارز آزاد وجود داشت؛ 
اما قیمت مسکن هیچ رشــدی نکرد بلکه رکود عمیق تری در 

بازار این حوزه ایجاد شــد. یکی از دلایل این 
موضوع تسهیل صدور جواز تخریب و نوسازی 

بوده اســت. درواقع مدیریت شــهری ۲بازو دارد؛ یکی شورا 
در حوزه سیاستگذاری و دیگری شــهرداری در حوزه اجرا، و 
نمی توانیم صرفا موضوعی را از شهرداری بخواهیم   که در حوزه 
سیاســتگذاری ریل گذاری نکرده ایم.   شــهرداری از روز اول 
دوره مدیریت ششم در موضوع اقدامات نوآورانه فعالیت های 
گسترده ای داشته و درخواستش از شــورا این بوده است که 
سازمان فناوری های نوین را به تصویب برساند. بنابراین وقتی 
ریل گذاری برای اقــدام نوآورانه انجام نمی شــود، اگر اقدام 
نوآورانه ای مثل شاتل تاکسی پیش بیاید، ناچار به کندی پیش 
می رود. وقتی شــهرداری دچار مشکل شد، همان کسانی که 
به این لایحه رأی نداده اند ســؤال می کنند که چرا این اقدام 
نوآورانه به کندی پیش می رود؟آیا شــورا دقیــق به وظیفه 

سیاستگذاری اش عمل کرده است یا خیر؟ 

 شهردار رویکرد سابق را ادامه می دهد
جعفر بندی شربیانی، عضو هیأت رئیسه شورای اسلامی  تهران:

 تعامل سازنده و متقابل شورای شهر و شهرداری حتما در عملکرد 
مدیریت شهری بسیار مؤثر است. این تعامل تابع شرایط و رعایت 
قواعدی است که اگر رعایت نشود حتما این رابطه دچار چالش 
می شود که نتیجه آن کند شدن روند توسعه شهر است. شهرداری 
به عنوان سازمانی که مدیریت آن توسط شورا انتخاب می شود، 
باید نظارت فرادستی شورا را بپذیرد، تمکین کند و در حوزه های 

مختلف پاسخگو باشد. این اتفاقات اگر بیفتند 
حتما تعامل بین شورای شهر و شهرداری سازنده 

خواهد بود. متقابلا شورا هم باید ریل گذاری های صحیحی در 
حوزه های مختلف مخصوصا بودجه را انجام دهد و امور را تسهیل 
کند تا مجموعه مدیریت شهری بتواند حرکت رو به جلو داشته 
باشد. اما در کل برداشت من از جلسه این بود که شهردار تهران 
در رویکرد خود نسبت به شورا تغییری ایجاد نکرده و همچنان 

رویکرد سابق را ادامه می دهد.

دویســت و هفتاد و هفتمین جلسه شورای شهر 

تهران در حالی سپری شــد که بسیاری از اعضا 
حرفی برای گفتن داشتند. برخی موافق گفته های 
شــهردار تهران بودند، برخی هم به بخشی از 
صحبت ها نقد داشتند و عده ای هم معتقد بودند با 

شفاف سازی  و اطلاع رسانی بیشتر می شد جلسه را 
در آرامش سپری کرد. برای شنیدن حرف اعضای 
پارلمان شهری، پس از برپایی نشست سراغ آنها 

رفتیم و دیدگاه هایشان را جویا شدیم.


